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kadencji 1996-1999 spotkanie Rady Rektorów Pomorza Nadwiślańskiego odbyło się 16 maja br. w Sali Herbowej Urzędu Wojewódzkiego w Gdańsku. Przed 
sP°tkaniem roboczym rektorzy uczestniczyli, jako goście honorowi, w uroczystym apelu na Długim Targu z okazji Święta Straży Granicznej. Przy tej okazji wysłu- 
* *  atrakcyjnego koncertu Reprezentacyjnej Orkiestry Straży Granicznej RP (Podhalańczycy). Gospodarzem spotkania był Wojewoda Gdański Henryk W OJ
CIECHOWSKI. Obrady prowadził Przewodniczący RRPN, prof. Aleksander KOŁODZIEJCZYK, rektor PG. Na temat funkcjonowania „Wojewódzkich Orga
ny1 Rządowej Administracji Ogólnej" mówił Cezary DĄBROWSKI, dyrektor generalny Urzędu Wojewódzkiego w Gdańsku. Prof. Edmund WITTBRODT, 
^przew odniczący Rady Głównej Szkolnictwa Wyższego o „działaniach podejmowanych w Radzie Głównej S zk W y ższ .Również dyskutowano nad zapisami dot 
Rolnictwa wyższego w projekcie Konstytucji. Przewodniczący poinformował zebranych, że dyrekcje bibliotek naukowych wyższych uczelni Trójmiasta i Biblioteki 
Gdańskiej PAN zwrócili się do niego z prośbą o pomoc w zorganizowaniu Środowiskowej Wystawy p.n.: „Wybitni Gdańszczanie w 1000-letniej Historii Miasta 
b a ń sk a ”. Wystawa ta zostanie otwarta w holu PG  (przed Aulą PG) w drugiej połowie października br. Wstępne zestawienie kosztów oraz projekt scenariusza 
"'/stawy przekazano wojewodzie, prezydentom Gdańska, Sopotu i Gdyni oraz rektorom trójmiejskich uczelni. Najistotniejszym punktem spotkania było przyjęcie 
'lchwaly w sprawie finansowania szkolnictwa wyższego w zatwierdzonym przez parlament budżecie na 1997 r. Oto jej pełna treść:

UCHWAŁA
RADY REKTORÓW  POMORZA NADWIŚLAŃSKIEGO 

z 16 m aja 1997 r.
Wobec nieskuteczności różnych form protestu i nacisku środowiska akademickiego, uczestnicy spotkania Rady Rektorów Pomorza Nadwiślańskiego 

Urażają już tylko ubolewanie z  powodu dalszego pogarszania sytuacji finansowej państwowego szkolnictwa wyższego. W latach dziewięćdziesiątych miało miej- 
2 drastyczne obniżanie dotacji na państwowe szkoły wyższe zarówno na dydaktykę, jak i na badania naukowe i w końcu finansowanie zatrzymało się na tym 

>Qżąco niskim poziomie. Ten sam Sejm, który w jednej ze swoich uchwał stwierdził konieczność przeznaczenia na szkolnictwo wyższe w 1997 r. 2% PKB, przyjął 
n,edawno budżet przewidujący jego finansowanie na nieporównywalnie niższym poziomie. Przy znacznym wzroście liczby studentów, oznacza to dalsze realne 
Uniżenie dotacji. Również nakłady na działalność naukowo-badawczą, po uwzględnieniu inflacji, uległy w bieżącym roku zmniejszeniu. Uczelnie państwowe 
Zńalazfy się w krytycznej sytuacji, grożącej katastrofą. Dalsze oszczędności są niemożliwe, brakuje kadry, nie jesteśmy w stanie zwiększać liczby miejsc ani mo- 
"ernizować sal wykładowych i laboratoryjnych, ze względu na brak środków, majątek uczelniany ulega postępującej dekapitalizacji.

Uważamy, że w przededniu wejścia Rzeczypospolitej w struktury europejskie widoczny brak należytej troski władz o jakościowy i ilościowy rozwój 
P°lskiego szkolnictwa wyższego grozi naszemu społeczeństwu degradacją intelektualną i zepchnięciem go do roli służebnej w Zjednoczonej Europie. Doprowadzi 
to również do obniżenia poziomu kultury intelektualnej, duchowej i materialnej, co będzie przyczyną zapaści cywilizacyjnej. Odpowiedzialność za to poniosą 
Przede wszystkim władze państwowe.

prof. Aleksander KOŁODZIEJCZYK
Przewodniczący RRPN_____________________________

Pani prof. Zofia LEBUŚ, kierownik Katedry Chemii Fizycznej 
Wydz. Chemicznego otrzymała TYTUŁ NAUKOWY PRO- 
^S O R A  Wręczenie nominacji profesorskich odbyło się w Pałacu 

^Zydenckim (d. Namiestnikowski) w Warszawie 14 maja br. Pani 
jWesor kieruje również zespołem naukowym „Chemia Fizyczna 
"°żtworów”. Jest promotorem czterech obronionych i zakończonych 
frac doktorskich. Opublikowała kilkadziesiąt oryginalnych prac 
Naukowych. Ceniony dydaktyk (wykłada b. trudny przedmiot Chemię 
tyczną). Gratulacje od rektora i Senatu PG oraz mianowanie na 
sfrle na stanowisko profesora nadzwyczajnego PG otrzyma 4 czerw- 
^br,
[ je c y z ją  rektora, nagrodę indywidualną I stopnia za osiągnięcia 
''-'naukowo - badawcze za 1996 r. otrzymały również osoby, 
^>re w minionym roku uzyskały TYTUł NAUKOWY PROFESORA 
(Prof. Świetlana BIAŁŁOZÓR z WCh, prof. Jan GODLEWSKI z 
WfrTMS, prof. Henryk KRAWCZYK z WETI i prof. Jacek 
^ A M lE Ś N IK  z WCh). Przypomnijmy, że dotychczas za tak wybit- 
116 osiągnięcie nasi nauczyciele akademiccy nie kandydowali do 
tlagrÓd rektora. Laureaci otrzymali stosowne dyplomy oraz gratulacje (była to 
t'IesPodzianka) na posiedzeniu Senatu 30 kwietnia br. Natomiast uroczystość 
j'TÇczenia dyplomów przyznających nagrodę rektora  I  stopnia (indywidualną
-Sobolowa ) odbyła się tradycyjnie w Sali Senatu 28 kwietnia br,____________

Tchwałąz 19 marca 1997 r. Prezydium Rady Głównej Szkolnic- 
A—' twa Wyższego (nr 20/97) powołało Zespół Rady Głównej ds. 
Pr»wa o Szkolnictwie Wyższym. Jego przewodniczącym został 
Pr°f. Edmund WITTBRODT (WM), wiceprzewodniczący rady, b. 
-lektor PG.________________________________________________
Vertat na posiedzeniu 30 kwietnia br pozytywnie zaopiniował 
/“'Wnioski o mianowaniu (na 51at) dr.hab.inż. Marka BIZIUKA 
^C h ), dr.hab.inż. Kazimierza DAROWICIŒGO (WCh) i 

r-hab.inż. Zbigniewa MAŃKI, prof.nadzw. Pol.Wrocławskiej na 
^łowisko profesora nadzwyczajnego w Politechnice Gdańskiej.
-^pzenie  nominacji nastąpi 4 czerwca br.______________________
l'e n tra în a  Komisja ds. Tytułu Naukowego i Stopni Naukowych 
' ' “'(pismo z 28 kwietnia 1997 r.) zatwierdziła uchwałę Rady

Wydziału Elektrotechniki i Automatyki PG o nadaniu stopnia 
naukowego DOKTORA HABILITOWANEGO nauk technicz
nych dr.inż. Ryszardowi ZAJCZYKOWI w zakresie elektro
techniki - systemów elektroenergetycznych, automatyki elektroener- 
getycznej._________________________

Zgromadzenie Generalne Stałego Międzynarodowego Stowa
rzyszenia Kongresów Żeglugi PI ANC (Permanent Interna

tional Association of Navigation Congresses) wybrało 14 maja br. 
prof. Bolesława MAZURKIEWICZA (WIŚ), b. rektora PG, na 
członka honorowego Stowarzyszenia. Profesor dostąpił również 
zaszczytu przewodniczenia nowemu Zespołowi przy International 
Association of Universities IAU z siedzibą w Paryżu pn. TASK 
FORCE ON UNIVERSITIES AND SUSTAINABLE DEVE
LOPMENT.

Prof. Włodzimierz PRZYBYLSKI (WM), prorektor ds. rozwoju 
został wybrany na członka Prezydium Międzysekcyjnego Ze

społu Inżynierii Powierzchni Komitetu Budowy Maszyn PAN, a 
także na członka Sekcji Inżynierii Powierzchni Komitetu Nauki 
o Materiałach PAN.

Prof. Krzysztof ROSOCHOWICZ, dziekan Wydz. OiO, został 
wybrany na przewodniczącego nowo powołanego zespołu pn. 

Antyzmęczeniowe Projektowanie Konstrukcji działającego w 
ramach Komitetu Budowy Maszyn PAN.___________ ___ _______

Dr inż. Ryszard KATULSKI (WETI), został wybrany na człon
ka Sekcji Kompatybilności Elektromagnetycznej Komitetu 
Elektroniki i Telekomunikacji PAN na kadencję 1996-1998.

MINISTER NAUKI, BADAŃ i SZTUKI 
BADENH WIRTEMBERGH w Politechnice Gdańskiej 

Pan Klaus VON TROTHA odwiedził naszą uczelnię 22 maja br. 
Towarzyszyły mu pani Brigitte VEIT (Referentin für internationale 
Zusammenarbeit oraz prof. Dieter MLYNSK3 z Uniwersytetu 
w Karlsruhe, doktor honoris causa PG, który w rozmowach reprezen
tował rektora UK. Gości podejmowali, w imieniu rektora PG



(uczestniczył w obradach Konferencji Rektorów Europejskich w 
Finlandii), prorektorzy: prof. Alicja KONCZAKOWSKA i prof. 
Jan GODLEWSKI. Ponadto w rozmowach ze strony PG uczestni
czyli między innymi: prof. Bolesław MAZURKIEWICZ (WIŚ), 
prof. Bogdan KOSMOWSKI (WETI), prof. Józef WOŻNIAK 
(dziekan WETI), dr hab.inż. Roman RYKACZEWSKI (prodziekan 
WETI), prof. Franciszek BŁAWAT (prodziekan WZE). Dyskusja
dotyczyła realizacji współpracy z Uniwersytetem w Karlsruhe (mamy podpisaną 
umowę) oraz uzyskiwania stypendiów i równoważności dyplomów uczelni 
niemieckich i PG (zob. szerzej „Dziennik Bałtycki” 24/25 maja 1997 r.). Pan 
Minister został uhonorowany Medalem Pamiątkowym PG.

Dnia 13 maja br. w ramach Politechniki Otwartej odbył się 
wykład prof. Aleksandra KOŁODZIEJCZYKA (WCh), 

rektora PG pt.: „Narkotyki-Produkty Natury”. Wykład wzbudził 
olbrzymie zainteresowanie, czemu wyraz dały tłumy słuchaczy. W 
związku z tym Zespół Redakcyjny zwrócił się do autora z prośbą o 
wyrażenie zgody na opublikowanie wykładu na łamach „Pisma PG”. 
Otrzymaliśmy zgodę i ukaże się on w całości w numerze czerwco- 
wym (nr 6/34/97).__________________________________________

Na Wydz. Inżynierii Środowiska PG 17 kwietnia br. odbyło się 
wręczenie nagród laureatom konkursu na najlepszą pracę 

dyplomową o tematyce związanej z ochroną środowiska w r.a. 
95/96. Sponsorem konkursu jest Fundacja „CZYSTA WODA” 
z Warszawy. Przyznane dwie równorzędne nagrody I stopnia (po 
450 zł), które otrzymały mgr inż. Iwona BREZINSKA (WIŚ) i mgr 
inż. Hanna WACHOWSKA (WCh).__________________________

Na terenie naszej uczelni w dniach 14-18 kwietnia br. przeprowa
dzono kurs z Podstaw Ochrony Środowiska dla nauczycieli 

chemii i biologii z polskich szkół na Wileńszczyźnie. W kursie u- 
czestniczyło 29 osób. Został zorganizowany bezpłatnie przez Wydz. Chemiczny 
PG, Towarzystwo Przyjaciół Wilna i Ziemi Wileńskiej Oddział Gdańsk, Centrum 
Edukacji Nauczycieli Kuratorium Gdańskiego oraz Polską Macierz Szkolną na 
Litwie i Państwowy Instytut Doskonalenia nauczycieli na Litwie i obejmował 
wykłady, ćwiczenia laboratoryjne oraz wycieczki do Oczyszczalni Ścieków w 
Swarzewie, Elektrowni Wodnej ,.Żarnowiec”, Laboratorium Biologii i Chemii 
Morza na Helu oraz Ujęcia Wody w Straszynie i laboratoriów firmy Saur- 
Neptun. Z funduszów Wydz. Chemicznego PG zostały również zakupione dla 
uczestników kursu dwie książki dot omawianych zagadnień., a mianowicie: 
Zarys Ekotoksykologii (praca zbiorowa pod redakcją J. Namieśnika i J. Jaśkow- 
skiego) oraz Gospodarka odpadami niebezpiecznymi (praca zbiorowa pod 
redakcją K. Mędrzyckiej). Z ramienia Wydz. Chemicznego organizato
rem i kierownikiem kursu był prof. Marek BIZIUK._____________

Z inicjatywy dr.ini. Jacka ŻURADY, profesora Department of 
Electrical Engineering , University of Louisville, Kentucy 
(USA), Wydz. Elektroniki, Telekomunikacji i Informatyki o- 

trzymał w formie daru ok. 240 wartościowych publikacji książko
wych (wyd. Prentice Hall, Adison Wesley, J. Wiley. McGraw Hill, 
etc.) z lat 1990-1996 szacunkowej wartości 8000 USD. Koszty 
spedycji przesyłki pokryła Fundacja Kościuszkowska. Dar w całości przekazano 
Filii BG przy WETI. Prof. J. Żurada utrzymuje ożywione kontakty z macierzy
stym Wydziałem. W dniach od 6 do 9 maja br. przebywał na Wydziale z cyklem 
wjkładów dla studentów i seminariów otwartych poświęconych sieciom neuro
nowym i sztucznej inteligencji. Prof. Żurada jest współredaktorem kilku reno
mowanych pism, w tym IEEE Transactions on Neural Networks (Associate 
Editor, wiceprezydentem Neural Networks Council w latach 1997-1998; jest też
członkiem IEEE (IEEE Fellow),_________________________________________

40-lecie STUDENCKIEGO PARLAMENTÓW ANIA 
w Politechnice Gdańskiej

Uroczystości jubileuszowe rozpoczną się 6 czerwca br. spotkaniem 
władz uczelni z przedstawicielami parlamentarzystów studenckich 
z różnych okresów działania. Pierwsze takie spotkanie - po latach - 
miało miejsce 27 maja 1995 r. z okazji 50-lecia naszej uczelni. 
W piśmie zapraszającym na czerwcową uroczystość organizatorzy 
napisali: pragn iem y, aby obecne spotkanie odbyło się w szerszym  
gronie w celu kontynuowania zawartych wcześniej międzypokolenio
wych więzi koleżeńskich Podczas tego spotkania nastąpi powołanie 
Kola Parlamentarzysty w ramach Stowarzyszenia Absolwentów 
Politechniki Gdańskiej. Przypomnijmy, cytując za opracowaniem 
Andrzeja CYBULSKIEGO pt. „Studenckie Parlamentowanie, 
kartka Z historii PG”, Że: „Z październikowego ducha demokracji (1956 
r., przypred.) zrodził się Studencki Parlament Politechniki Gdańskiejf-) 
Prezydium Rady Uczelnianej w dniu 14 patdziernika 1957 roku zatwierdziło 
opracowany przez Czesława DRUETA, ANDRZEJA CYBULSKIEGO i

BOGUSŁAWA SAKOWICZA projekt parlamentu i poddało go pod po
wszechne referendum studenckiej-). Walnie zwycięiyło-’’tak". (-) Krajowa 
prasa donosiła, te  Polska stała się państwem na kuli ziemskiej mającym dwa 
parlamenty, dwóch premierów, dwa rządy. Najzupełniej legalne. Jedne 
władze obradowały w Gdańsku, drugie w Warszawie".____________________

JUBILEUSZ STUDENCKIEJ AGENCJI RADIOWEJ
W tym roku mija 40 lat od powstania Studenckiej Agencji Radio
wej. Zaczęła ona nadawać swoje programy w 1957 roku w DS 16 
Politechniki Gdańskiej (obecnie DS 6). Początkowo ich odbiorcami 
byli tylko studenci politechniki, natomiast po rozbudowie radia w 
latach 70-tych zyskało ono status studia centralnego, nadającego dla 
całego środowiska akademickiego. Stało się też praktycznym warszta
tem kształcącym zarówno dziennikarzy studenckich, jak też redakto
rów i techników radiowych, z których wielu stanowi obecnie kadrę 
profesjonalnych mediów. Było to też miejsce propagowania szeroko 
pojętej twórczości studenckiej - począwszy od form dziennikarskich 
poprzez piosenkę, słuchowiska aż do form kabaretowych. Dzięki 
nagraniom w studiu SAR wylansowano też wiele zespołów muzycz
nych i kabaretowych, które odegrały ważną rolę nie tylko w kulturze 
studenckiej, ale również wyszły poza jej środowiskowe ramy, zdoby
wając szeroką popularność. SAR był więc znanym i znaczący® 
punktem na mapie krajowych ośrodków radia studenckiego. W sobo
tę 7 czerwca br. z inicjatywy Kola SAR afiliowanego przy Stowa
rzyszeniu Absolwentów PG rozpoczną się uroczystości jubileuszo
we. Przy wejściu do DS 6 zostanie odsłonięta tablica pamiątkowa. 
Organizatorzy zapowiadają również wydanie płyty kompaktowej 
z nagrań własnych S A R .______________________________ _

W  dniu 19 maja br. Minister Gospodarki Przestrzennej i Bu
downictwa wręczył nagrodę dr.inż.arch. Aleksandrowi 

PIWKOWI (WA) za rozprawę doktorską pt.: „Kościoły w układzie 
pośrednim bazylikowym a halowym w Polsce. Teoria i przykłady’ 
wykonaną pod kierunkiem prof. Wiesława ANDERSA. Nagrodę 
Ministra GPiB otrzymał również mgr iniarch. Jakub SZCZE
PAŃSKI (WA) za monografię „Ratusze polskiego pobrzeża” (wyd- 
przez Marpress-Gdańsk w 1996 r.). Na uwagę zasługuje wyróżnienie 
Ministra GPiB, jakie otrzymał absolwent Wydz. Architektury mgr 
inż.arch. Piotr SZULC za pracę magisterską pt.: „Studium koncep
cyjne zagospodarowania przestrzennego obszaru „międzytorza” w 
Gdyni” , której promotorem był prof. Mieczysław KOCHANOW
SKI (WA). _______________________________

Parlament Studentów Rzeczypospolitej Polskiej, Europejskie 
Forum Studentów AEGEE wraz z Samorządem Studentów PB 

organizują akcję „GŁOS’97”. Inicjatywa ta ma charakter apolityczny i j eJ 
celem jest propagowanie wśród młodzieży akademickiej zasad demokracji» 
między innymi poprzez aktywne uczestnictwo w wyborach parlamentarnych» 
samorządowych oraz w referendach. Rektor poparł tę inicjatywę. Akcji tej P°~ 
święcone było spotkanie Scotta CARPENTERA, przedstawiciela Instytut11 
Republikańskiego z USA na Europę Środkową z reprezentantami wymienić 
nych wyżej organizacji studenckich (23 marca br.). W ramach tej inicjatywy 
odbyły się trzy otwarte dyskusyjne spotkania z czołowymi przedstawiciela®1 
partii politycznych oraz 27 maja br. prawybory do Parlamentu RP. ______

W dniach 12-16 maja br. Jurata gościła uczestników Międzynarodowego 
sympozjum "International Symposium on Hydroacoustics and Ultr*' 
sonics" organizowane przez Akademię Marynarki Wojennej oraz Kate

drę Akustyki Wydz. Elektroniki, Telekomunikacji i Informatyki PG; wiceprze
wodniczącym był prof. Roman SALAMON. Sympozjum jest jednym z P®1* 
tów programu obchodów 1000-lecia Miasta Gdańska.
Dyrektor ZOZ dla Szkół Wyższych poinformowała, że u względu®®1 

został prośba naszej uczelni dot. GODZIN PRZYJĘĆ DLA PAŃ 
z  POLłTECHNIKI GDAŃSKIEJ. W PORADNI KOBIET. Będą 

One przyjmowane codziennie w  tej Poradni w  godz.

ZAPRASZAMY NA KONCERT MOZARTOWSKI
w ramach Politechnicznych Wieczorów Muzycznych _,.»

w wykonaniu: Chóru Politechniki Gdańskiej, Sopockiego Chóru „CONTINU 
i Orkiestry Kameralnej oraz solistów. W program ie m iędzy innym i Ms 
Koronacyjna C-dur

Dyrygenci: Mariusz MRÓZ i Grzegorz SUTT
Koncert odbędzie się 3 czerwca br o godz. 18.00 w holu przed Aulą

aikInformacje zebrał i opracował: Jerzy Kulas, Biuro Rektora, teł 1710, e ®  
borgfdpg.gda.pL Drukfksero): Biuro Rektora, Canon 60 50.

Internet-strona domowa: http//www.pg.gda.pl______
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